

UNITED NATIONS

OFFICIAL RECORDS OF THE SECOND SPECIAL
SESSION OF THE GENERAL ASSEMBLY

SUPPLEMENT No 2

RESOLUTIONS

16 April - 14 May 1948



NATIONS UNIES

DOCUMENTS OFFICIELS DE LA DEUXIEME SESSION
EXTRAORDINAIRE DE L'ASSEMBLEE GENERALE

SUPPLEMENT No 2

RESOLUTIONS

16 avril - 14 mai 1948

Lake Success, New York

TABLE OF CONTENTS

	<i>Page</i>
I. VERIFICATION OF CREDENTIALS.....	1
II. COMPOSITION OF THE GENERAL COMMITTEE	2
III. ADMISSION OF A NEW MEMBER INTO THE UNITED NATIONS	3
IV. DISTRIBUTION OF WORK	4
V. RESOLUTIONS ADOPTED ON THE REPORTS OF THE FIRST COMMITTEE	
185 (S-2). Protection of the city of Jerusalem and its inhabitants: reference to the Trusteeship Council	5
186 (S-2). Appointment and terms of reference of a United Nations Mediator in Palestine	5
VI. RESOLUTION ADOPTED ON THE REPORT OF THE TRUSTEESHIP COUNCIL	
187 (S-2). Protection of the city of Jerusalem and its inhabitants: appointment of a Special Municipal Commissioner	7
VII. RESOLUTIONS ADOPTED WITHOUT REFERENCE TO A COMMITTEE	
188 (S-2). Admission of the Union of Burma to membership in the United Nations	8
189 (S-2). Appreciation of the work of the United Nations Palestine Commission	8

TABLE DES MATIERES

	<i>Pages</i>
I. VÉRIFICATION DES POUVOIRS.....	1
II. COMPOSITION DU BUREAU	2
III. ADMISSION D'UN NOUVEAU MEMBRE À L'ORGANISATION DES NATIONS UNIES..	3
IV. RÉPARTITION DU TRAVAIL	4
V. RÉOLUTIONS ADOPTÉES SUR LES RAPPORTS DE LA PREMIÈRE COMMISSION	
185 (S-2). Protection de la ville de Jérusalem et de ses habitants: question renvoyée au Conseil de tutelle ..	5
186 (S-2). Nomination et mandat d'un Médiateur des Nations Unies en Palestine	5
VI. RÉOLUTION ADOPTÉE SUR LE RAPPORT DU CONSEIL DE TUTELLE	
187 (S-2). Protection de la ville de Jérusalem et de ses habitants: nomination d'un Commissaire municipal spécial	7
VII. RÉOLUTIONS ADOPTÉES SANS RENVOI À UNE COMMISSION	
188 (S-2). Admission de l'Union birmane à l'Organisation des Nations Unies	8
189 (S-2). Expression de reconnaissance pour l'œuvre de la Commission des Nations Unies pour la Palestine..	8

A/555

19 May 1948

RESOLUTIONS ADOPTED BY THE GENERAL ASSEMBLY
during its second special session
from 16 April to 14 May 1948

RESOLUTIONS ADOPTÉES PAR L'ASSEMBLÉE GÉNÉRALE
au cours de sa deuxième session
extraordinaire du 16 avril au 14 mai 1948

I

VERIFICATION OF CREDENTIALS
VERIFICATION DES POUVOIRS

The Credentials Committee, appointed by the General Assembly at its hundred and twenty-ninth plenary meeting on 16 April 1948 to examine the credentials of the representatives, made one report which the Assembly approved.

*Hundred and thirtieth plenary meeting,
16 April 1948.*

*

**

The Committee was composed of the representatives of BELGIUM, DOMINICAN REPUBLIC, EGYPT, INDIA, MEXICO, NETHERLANDS, PAKISTAN, UKRAINIAN SOVIET SOCIALIST REPUBLIC and URUGAY. The representative of BELGIUM served as Chairman.

La Commission des pouvoirs nommée par l'Assemblée générale à sa cent-vingt-neuvième séance plénière, le 16 avril 1948, pour examiner les pouvoirs des représentants, présente un rapport que l'Assemblée générale approuve.

*Cent-trentième séance plénière,
le 16 avril 1948.*

*

**

La Commission est composée des représentants de la BELGIQUE, de la RÉPUBLIQUE DOMINICAINE, de l'ÉGYPTE, de l'INDE, du MEXIQUE, des PAYS-BAS, du PAKISTAN, de la RÉPUBLIQUE SOCIALISTE SOVIÉTIQUE D'UKRAINE et de l'URUGAY. Le représentant de la BELGIQUE assure la présidence.

COMPOSITION OF THE GENERAL COMMITTEE

COMPOSITION DU BUREAU

The General Committee of the General Assembly for the second special session was constituted as follows:

- (a) The President of the General Assembly;
- (b) Seven Vice-Presidents elected by the General Assembly;
- (c) The Chairmen of the six main Committees of the General Assembly.

President of the General Assembly

His Excellency Dr. José Arce (Argentina).

Vice-Presidents elected by the General Assembly

FRANCE, PERU, SWEDEN, TURKEY, UNION OF SOVIET SOCIALIST REPUBLICS UNITED KINGDOM, UNITED STATES OF AMERICA.

Chairmen of the six main Committees of the General Assembly

First Committee: His Excellency Dr. Ting-Fu Tsiang (China);

Second Committee: His Excellency Sr. Eduardo Anze Matienzo (Bolivia);

Third Committee: Dr. Carlos García Bauer (Guatemala);

Fourth Committee: Sir Carl August Berendsen, K.C.M.G. (New Zealand);

Fifth Committee: Dr. Joza Vilfan (Yugoslavia);

Sixth Committee: His Excellency Mr. Nasrollah Entezam (Iran).

Hundred and twenty-ninth and hundred and thirtieth plenary meetings,

16 April 1948.

Le Bureau de l'Assemblée générale pour la deuxième session extraordinaire est constitué comme suit:

- a) Le Président de l'Assemblée générale;
- b) Les sept Vice-Présidents élus par l'Assemblée générale;
- c) Les Présidents des six grandes Commissions de l'Assemblée générale.

Président de l'Assemblée générale

Son Excellence le Dr José Arce (Argentine).

Vice-Présidents élus par l'Assemblée générale

FRANCE, PÉROU, SUÈDE, TURQUIE, UNION DES RÉPUBLIQUES SOCIALISTES SOVIÉTIQUES, ROYAUME-UNI, ÉTATS-UNIS D'AMÉRIQUE.

Présidents des six grandes Commissions de l'Assemblée générale

Première Commission: Son Excellence M. Ting-Fu Tsiang (Chine);

Deuxième Commission: Son Excellence M. Eduardo Anze Matienzo (Bolivie);

Troisième Commission: M. Carlos García Bauer (Guatemala);

Quatrième Commission: Sir Carl August Berendsen, K.C.M.G. (Nouvelle-Zélande);

Cinquième Commission: M. Joza Vilfan (Yougoslavie);

Sixième Commission: Son Excellence M. Nasrollah Entezam (Iran).

Cent-vingt-neuvième et cent-trentième séances plénières,

le 16 avril 1948.

III

ADMISSION OF A NEW MEMBER INTO THE UNITED NATIONS

ADMISSION D'UN NOUVEAU MEMBRE A L'ORGANISATION DES NATIONS UNIES

The General Assembly, on the recommendation of the Security Council, decided to admit the following State to membership in the United Nations:

UNION OF BURMA.

*Hundred and thirty-first plenary meeting,
19 April 1948.*

L'Assemblée générale, sur la recommandation du Conseil de sécurité, décide d'admettre comme Membre de l'Organisation des Nations Unies l'Etat suivant:

UNION BIRMANE.

*Cent-trente et unième séance plénière,
le 19 avril 1948.*

IV

DISTRIBUTION OF WORK

REPARTITION DU TRAVAIL

FIRST COMMITTEE

POLITICAL AND SECURITY

The General Assembly referred the following item to the First Committee for consideration and report:

Further consideration of the question of the future government of Palestine.¹

TRUSTEESHIP COUNCIL

The General Assembly, on the recommendation of the First Committee, referred the following question to the Trusteeship Council for consideration and report:

Protection of the city of Jerusalem and its inhabitants.²

**

The following item was considered without reference to a Committee:

Application of the Union of Burma for membership in the United Nations.¹

¹ 131st plenary meeting, 19 April 1948.

² 132rd plenary meeting, 26 April 1948.

PREMIERE COMMISSION

QUESTIONS POLITIQUES ET DE SÉCURITÉ

L'Assemblée générale renvoie le point suivant à la Première Commission pour examen et rapport:

Poursuite de l'examen de la question du gouvernement futur de la Palestine¹.

CONSEIL DE TUTELLE

L'Assemblée générale, sur la recommandation de la Première Commission, renvoie la question suivante au Conseil de tutelle pour examen et rapport:

Protection de la ville de Jérusalem et de ses habitants².

**

Le point suivant a été examiné sans renvoi à une Commission:

Demande d'admission de l'Union birmane comme Membre de l'Organisation des Nations Unies¹.

¹ 131ème séance plénière, le 19 avril 1948.

² 132ème séance plénière, le 26 avril 1948.

V

RESOLUTIONS ADOPTED ON THE REPORTS OF THE FIRST COMMITTEE¹

RESOLUTIONS ADOPTÉES SUR LES RAPPORTS DE LA PREMIÈRE COMMISSION¹

185 (S-2). Protection of the city of Jerusalem and its inhabitants: reference to the Trusteeship Council

The General Assembly,

Considering that the maintenance of order and security in Jerusalem is an urgent question which concerns the United Nations as a whole,

Resolves to ask the Trusteeship Council to study, with the Mandatory Power and the interested parties, suitable measures for the protection of the city and its inhabitants, and to submit within the shortest possible time proposals to the General Assembly to that effect.

Hundred and thirty-second plenary meeting,
26 April 1948.

186 (S-2). Appointment and terms of reference of a United Nations Mediator in Palestine

The General Assembly,

Taking account of the present situation in regard to Palestine,

I

Strongly affirms its support of the efforts of the Security Council to secure a truce in Palestine and calls upon all Governments, organizations and persons to co-operate in making effective such a truce;

II

1. *Empowers* a United Nations Mediator in Palestine, to be chosen by a committee of the General Assembly composed of representatives of China, France, the Union of Soviet Socialist Republics, the United Kingdom and the United States of America, to exercise the following functions:

(a) To use his good offices with the local and community authorities in Palestine to:

(i) Arrange for the operation of common services necessary to the safety and well-being of the population of Palestine;

(ii) Assure the protection of the Holy Places, religious buildings and sites in Palestine;

(iii) Promote a peaceful adjustment of the future situation of Palestine;

(b) To co-operate with the Truce Commission for Palestine appointed by the Security Council in its resolution of 23 April 1948;²

¹ See also resolution 189 (S-2), page 8.

² See document S/727.

185 (S-2). Protection de la ville de Jérusalem et de ses habitants: question renvoyée au Conseil de tutelle

L'Assemblée générale,

Considérant que le maintien de l'ordre et de la sécurité à Jérusalem est une question urgente qui intéresse l'ensemble des Nations Unies,

Décide de demander au Conseil de tutelle d'étudier, avec la Puissance mandataire et les parties intéressées, les mesures propres à assurer la protection de la ville et de ses habitants, et de soumettre, le plus rapidement possible, des propositions à cet effet à l'Assemblée générale.

Cent-trente-deuxième séance plénière,
le 26 avril 1948.

186 (S-2). Nomination et mandat d'un Médiateur des Nations Unies en Palestine

L'Assemblée générale,

Tenant compte de la situation actuelle concernant la Palestine,

I

Affirme énergiquement qu'elle soutient les efforts du Conseil de sécurité tendant à la conclusion d'une trêve en Palestine et fait appel à tous Gouvernements, organisations et individus, pour qu'ils collaborent à rendre cette trêve effective;

II

1. *Habilite* un Médiateur des Nations Unies en Palestine, qui sera choisi par un comité de l'Assemblée générale composé des représentants de la Chine, de la France, de l'Union des Républiques socialistes soviétiques, du Royaume-Uni et des États-Unis d'Amérique, à exercer les fonctions suivantes:

a) Employer ses bons offices auprès des autorités locales et communautaires de Palestine pour:

i) Organiser le fonctionnement des services communs nécessaires à la sécurité et au bien-être de la population de la Palestine;

ii) Assurer la protection des Lieux saints et des édifices et sites religieux de la Palestine;

iii) Favoriser un ajustement pacifique de la situation future de la Palestine;

b) Coopérer avec la Commission de trêve pour la Palestine établie par la résolution du Conseil de sécurité en date du 23 avril 1948;²

¹ Voir aussi la résolution 189 (S-2), page 8.

² Voir le document S/727.

(c) To invite, as seems to him advisable, with a view to the promotion of the welfare of the inhabitants of Palestine, the assistance and co-operation of appropriate specialized agencies of the United Nations, such as the World Health Organization, of the International Red Cross, and of other governmental or non-governmental organizations of a humanitarian and non-political character;

2. *Instructs* the United Nations Mediator to render progress reports monthly, or more frequently as he deems necessary, to the Security Council and to the Secretary-General for transmission to the Members of the United Nations;

3. *Directs* the United Nations Mediator to conform in his activities with the provisions of this resolution, and with such instructions as the General Assembly or the Security Council may issue;

4. *Authorizes* the Secretary-General to pay the United Nations Mediator an emolument equal to that paid to the President of the International Court of Justice, and to provide the Mediator with the necessary staff to assist in carrying out the functions assigned to the Mediator by the General Assembly;

III

Relieves the Palestine Commission from the further exercise of responsibilities under resolution 181 (II) of 29 November 1947.¹

*Hundred and thirty-fifth plenary meeting,
14 May 1948.*

¹ See *Officials Records of the second session of the General Assembly, Resolutions*, No. 181 (II), page 131.

c) Recourir, comme il lui semblera opportun et en vue de favoriser le bien-être des habitants de la Palestine, à l'aide et à la collaboration des institutions spécialisées compétentes des Nations Unies, telles que l'Organisation mondiale de la santé, de la Croix-Rouge internationale et d'autres organisations gouvernementales ou non gouvernementales de caractère humanitaire et non politique;

2. *Donne pour instructions* au Médiateur des Nations Unies de présenter sur les progrès accomplis des rapports mensuels, ou plus fréquents s'il le juge nécessaire, au Conseil de sécurité et au Secrétaire général pour transmission aux Etats Membres des Nations Unies;

3. *Invite* le Médiateur des Nations Unies à conformer ses activités aux dispositions de la présente résolution et aux instructions que l'Assemblée générale ou le Conseil de sécurité pourront lui donner;

4. *Autorise* le Secrétaire général à payer au Médiateur des Nations Unies des émoluments égaux à ceux que reçoit le Président de la Cour internationale de Justice, et à mettre à la disposition du Médiateur le personnel nécessaire pour l'aider à s'acquitter des fonctions qui lui sont confiées par l'Assemblée générale;

III

Relève désormais la Commission pour la Palestine des fonctions exercées par elle en vertu de la résolution 181 (II) du 29 novembre 1947¹.

*Cent-trente-cinquième séance plénière,
le 14 mai 1948.*

¹ Voir les *Documents officiels de la deuxième session de l'Assemblée générale, Résolutions*, No 181 (II), page 131.

RESOLUTION ADOPTED ON THE REPORT OF THE TRUSTEESHIP COUNCIL¹RESOLUTION ADOPTÉE SUR LE RAPPORT DU CONSEIL DE TUTELLE¹**187 (S-2). Protection of the city of Jerusalem and its inhabitants: appointment of a Special Municipal Commissioner**

The General Assembly,

Having asked the Trusteeship Council to study, with the Mandatory Power and the interested parties, suitable measures for the protection of the city of Jerusalem and its inhabitants and to submit within the shortest possible time proposals to the General Assembly to that effect,

Takes note of the conclusions and recommendations of the Trusteeship Council, as set forth in its report² to the General Assembly on the protection of the city of Jerusalem and its inhabitants;

Approves these conclusions and recommendations;

Recommends that the Mandatory Power appoint under Palestine legislation, before 15 May 1948, a neutral acceptable to both Arabs and Jews, as Special Municipal Commissioner, who shall, with the co-operation of the community committees already existing in Jerusalem, carry out the functions hitherto performed by the Municipal Commission;

Decides that continuing urgent attention should be given by the First Committee or its subsidiary bodies to the question of further measures for the protection of the city of Jerusalem and its inhabitants.

Hundred and thirty-fourth plenary meeting,

6 May 1948.

¹Following upon the report received from the Trusteeship Council, which contained only conclusions and recommendations, the General Assembly adopted the above resolution, which was proposed by the President at the 133rd plenary meeting, and amended on a motion of the Australian delegation.

²See document A/544.

187 (S-2). Protection de la ville de Jérusalem et de ses habitants: nomination d'un Commissaire municipal spécial

L'Assemblée générale,

Ayant demandé au Conseil de tutelle d'étudier avec la Puissance mandataire et les parties intéressées les mesures convenables à prendre en vue de la protection de la ville de Jérusalem et de ses habitants, et de soumettre à l'Assemblée générale, dans le minimum de temps possible, des propositions à cet effet,

Prend acte des conclusions et des recommandations du Conseil de tutelle, qui figurent dans le rapport² sur la protection de la ville de Jérusalem et de ses habitants, présenté par ce Conseil à l'Assemblée générale;

Approuve ces conclusions et recommandations;

Recommande que la Puissance mandataire nomme avant le 15 mai 1948, conformément à la législation palestinienne, une personnalité neutre qu'Arabes et Juifs puissent également accepter comme Commissaire municipal spécial, chargé, en collaboration avec les comités de communautés qui existent déjà à Jérusalem, de remplir les fonctions jusqu'ici exercées par la Commission municipale;

Décide que la Première Commission ou ses organes subsidiaires devraient accorder sans retard et d'une façon continue leur attention à la question des nouvelles mesures à prendre pour la protection de la ville de Jérusalem et de ses habitants.

Cent-trente-quatrième séance plénière,

le 6 mai 1948.

¹A la suite de la réception du rapport du Conseil de tutelle, contenant seulement des conclusions et recommandations, l'Assemblée générale a adopté la résolution ci-dessus, soumise par le Président à la 133ème séance plénière et amendée sur la proposition de la délégation de l'Australie.

²Voir le document A/544.

VII

RESOLUTIONS ADOPTED WITHOUT REFERENCE TO A COMMITTEE

RESOLUTIONS ADOPTÉES SANS RENVOI A UNE COMMISSION

188 (S-2). Admission of the Union of Burma to membership in the United Nations

The General Assembly,

Taking note of the application for membership submitted to the United Nations by the Union of Burma, and of the recommendation of the Security Council¹ that the Assembly admit the Union of Burma to membership,

Decides to admit the Union of Burma as a Member of the United Nations.

*Hundred and thirty-first plenary meeting,
19 April 1948.*

189 (S-2). Appreciation of the work of the United Nations Palestine Commission

The General Assembly,

Having adopted a resolution² providing for the appointment of a United Nations Mediator in Palestine, which relieves the United Nations Palestine Commission from the further exercise of its responsibilities,

Resolves to express its full appreciation for the work performed by the Palestine Commission in pursuance of its mandate³ from the General Assembly.

*Hundred and thirty-fifth plenary meeting,
14 May 1948.*

¹ See document A/533.

² See resolution 186 (S-2), page 5.

³ See *Official Records of the second session of the General Assembly, Resolutions*, No. 181 (II), page 131.

188 (S-2). Admission de l'Union birmane à l'Organisation des Nations Unies

L'Assemblée générale,

Prenant acte de la demande d'admission à l'Organisation des Nations Unies qu'a présentée l'Union birmane et de la décision prise par le Conseil de sécurité¹ de recommander à l'Assemblée générale d'admettre l'Union birmane comme Membre de l'Organisation des Nations Unies,

Décide d'admettre l'Union birmane en qualité de Membre de l'Organisation des Nations Unies.

*Cent-trente et unième séance plénière,
le 19 avril 1948.*

189 (S-2). Expression de reconnaissance pour l'oeuvre de la Commission des Nations Unies pour la Palestine

L'Assemblée générale,

Ayant adopté une résolution² prévoyant la nomination d'un Médiateur des Nations Unies en Palestine, ce qui relève désormais la Commission pour la Palestine des Nations Unies des fonctions exercées par elle,

Décide d'exprimer toute sa reconnaissance pour les travaux accomplis par la Commission pour la Palestine conformément au mandat³ que lui a confié l'Assemblée générale.

*Cent-trente-cinquième séance plénière,
le 14 mai 1948.*

¹ Voir le document A/533.

² Voir la résolution 186 (S-2), page 5.

³ Voir les *Documents officiels de la deuxième session de l'Assemblée générale, Résolutions*, No 181 (II), page 131.